
Akademický senát Fakulty sociálních studií 
 

ZÁPIS 
 

č. 51 
 

ze zasedání konaného dne 17. prosince 2003 
 
Přítomni: 

David Kořínek  
Ondřej Císař  
Vladimír Tůma  
Klára Poláčková  
Tomáš Syrovátka  
Markéta Pitrová  
Jaromír Sedlár 
Václav Linkov - odešel po 50 minutách. 

Nepřítomni: 
Petr Suchý 
Miroslava Štěpánková  
Tomáš Šmíd 

Hosté: 
Jitka Manová - vedoucí knihovny  
Blanka Farkašová 
Lucie Fišerová  
Ivana Svěráková  
Kateřina Krčálová  
Martin Krčál 
Jana Sobotková  
Hana Kulhánková  
Dagmar Červenková 

 
 
Program jednání: 
• Knihovny, krátkodobé výpůjčky, informace o ztrátách. 
• Otázka vývěsky IS muni a její správy. 
• Zaujmutí stanoviska ve věci jednorázových kelímků v menze MU.  
• Aktualizace grafické podoby internetových stránek FSS MU. 
 
 
1) Vedoucí ústřední knihovny Mgr. Manová představila své spolupracovníky. Ti společně 

seznámili senát s problematikou, která se týká krátkodobého půjčování prezenčních knih a 

možností, které jsou spojeny s dohledáváním a reakvizicí ztracených titulů. Vyšlo najevo, 

že je vhodnější, aby se zásadní změny v současnosti neprováděly v souvislosti s 

přechodem na nový registrační a výpůjční systém Aleph. Jeho zavedením, které je 

naplánované na květen 2004, se značně rozšíří možnosti služeb knihovny. Senát s 

potěšením zjistil, že zaměstnanci knihovny provádějí Mnoho činností nad rámec svých 

povinností, čímž zvyšují komfort uživatelů knihovny. Senát nezaujal žádné stanovisko. 



  

2) Jana Sobotková, Hana Kulhánková a Dagmar Červenková seznámili Senát se sporem, 

který vedli s Ing. Michal Brandejsem, CSc. ve věci propagace filmového festivalu 

Mezipatra zaštítěného rektorem MU prof. RNDr Jiřím Zlatuškou, CSc. Informaci o 

festivalu, kterou chtěli pořadatelé umístit na vývěsku v ISu, správce ISu smazal. Senát 

zaujal následující stanovisko: Senát se znepokojením sleduje problém rušení zpráv na 

vývěsce v ISu a způsob administrátorovy komunikace, která neodpovídá standardům 

diskuse na akademické půdě. Příkladem z poslední doby je zrušená informace o 

filmovém festivalu Mezipatra, který byl pořádán pod záštitou rektora. Senát žádá 

rektora, aby specifikoval pravidla užívání vývěsky v ISu tak, aby aktivity, které 

zaštítí subjekt univerzity (zejm. rektor, fakulta, katedra), měly implicitní právo být 

na vývěsce v ISu zveřejněny pro celou univerzitu. 7-0-0 

3) Jana Sobotková seznámila Senát se situací ve věci zavedení jednorázových kelímků v 

menze MU. Senát zaujal následující stanovisko: Žádáme SKM, aby předložilo 

argumentaci, která vedla k rozhodnutí dát do užívání jednorázové kelímky. To je 

problém, kterého se dotkla i petice podepsaná 2633 lidmi, na níž se dosud nedostalo 

veřejné odpovědi. 7-0-0 

4) Senátor Tůma seznámil Senát se záměrem vedení FSS MU inovovat design internetových 

stránek fakulty. V této souvislosti senát zaujal následující stanovisko: Senát apeluje na 

vedení FSS MU, aby aktualizace grafické podoby internetových stránek fakulty co 

nejvíce otevřelo. Zároveň žádáme, aby byl Senát v této věci zapojen do procesu 

výběrového řízení na vítěznou grafickou podobu. 7-0-0. 

 

Další zasedání senátu bude v týdnu mezi 12.1.2004 a 16.1.2004 v 18.00 hodin ve 

sborovně FSS. 

 

 

P. Suchý v. r        V. Tůma 

Předseda        Místopředseda 


